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PROTOKÓŁ NR 0012.5.2.2021 

z posiedzenia Komisji  
Rodziny i Polityki Społecznej  

w dniu 18 lutego 2021r. 
 
 

Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 14.00 – 16.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie 
z załączonymi listami obecności.   
 
Porządek obrad: 
 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Działalność DPS Dar Serca. 

 
4. Uzależnienia wśród młodzieży – prewencja.  

 
5. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie, 
 

 Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego pomiędzy ulicą W. Reymonta, a ulicą 
Okopową w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem P98, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcie „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021-2027”, 
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące uchwały nr XV.170.2020 Rady Miasta 
z dnia 17 grudnia 2020r. 
 

6. Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu z dnia 21 stycznia 2021r. 
 

7. Wolne głosy i wnioski. 
 

8. Zakończenie posiedzenia  
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji Bernadeta Magiera otworzyła posiedzenie  
i powitała przybyłych członków Komisji oraz gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.   
 
 
Porządek obrad był realizowany w następujący sposób: 

Ad.5. 
Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok 
 
Projekt uchwały uzasadnił Dariusz Holesz Skarbnik Miasta.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie 
 
Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady Miasta Piotr Szereda. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego pomiędzy ulicą W. Reymonta, a ulicą 
Okopową w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem P98 

 
Projekt uchwały omówiła Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

Ad.3. 
Działalność DPS Dar Serca. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Dar Serca Helena Zarzecka przedstawiła 
Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Dar Serca” w Jastrzębiu-
Zdroju za rok 2020. 
 
Bernadeta Magiera 
Brakuje pojedynczych pokoi dla pensjonariuszy, czy jest możliwość aby 
powiększyć ten dom? 
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Piotr Szereda 
W prywatnych domach opieki „jedynka” kosztuje więcej. 
 
Bernadeta Magiera 
W Cieszynie jest porównywalna cena i są jedynki. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Jaki procent pokrywają osoby przebywające? 
 
Helenaa Zarzecka 
70 procent z dochodu własnego, jeśli nie mają, w pierwszej kolejności jest 
alimentacja. 
 
Piotr Szereda 
Jaka jest kwestia wykorzystania miejsc? 
 
Klaudia Nietrzebka 
Na chwilę obecna 7 osób oczekuje na umieszczenia w DPS-ie dla osób 
zaburzonych psychicznie, mamy w toku 5 postępowań sądowych o umieszczanie 
przymusowe, nie wiemy, jakie będzie końcowe orzeczenie.  
 
Janusz Toborowicz 
Okres pandemiczny spowodował wstrzymanie nowych mieszkańców, czy to jest 
państwa wewnętrzna decyzja? 
 
Helena Zarzecka 
Był taki czas, aktualnie przyjmowani są pensjonariusze, którzy, w myśl zaleceń 
Wojewody muszą mieć wykonane testy.  
 
Klaudia Nietrzebka 
Fizyczne wstrzymanie przyjęć było tylko w okresie najgorętszym, kiedy była 
nałożona kwarantanna, następnie przyjmowanie nie było niczym zakłócone, 
dochodziło do umieszczeń, Wojewoda wprowadził obowiązek testów.  
 
Urszula Sobik 
Czy są przyjmowane małżeństwa, jeśli tak, czy mają wspólny pokój? 
 
Helena Zarzecka 
Nie mamy małżeństw, jeżeli będą to pochylimy się nad tym.  
 
Bernadeta Magiera 
Czy jest potrzeba w mieście stworzenia miejsc dla ludzi w podeszłym wieku?  
 
Helena Zarzecka 
Na obecną chwilę, jeśli nie ma osób potrzebujących to nie jesteśmy w stanie tego 
przewidzieć.  
 
Bernadeta Magiera 
Czy pensjonariusze mają możliwość oglądania mszy świętej ? 
 
Helena Zarzecka 
Tak, każdy pensjonariusz ma w swoim pokoju telewizor, w jadalni jest olbrzymia 
plazma, tam można korzystać, w czasie Świąt było nabożeństwo, gdzie 
posługujący przybył po poddaniu się testowi.  
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Sprawozdanie w formie pisemnej stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
 
Ad.4. 
Uzależnienia wśród młodzieży – prewencja.  
 
Kom. Aneta Zachariasz -Wydział Prewencji KMP Jastrzębie-Zdrój przedstawiła 
problem uzależnień wśród młodych osób, w tym od alkoholu, narkotyków, 
dopalaczy oraz problem uzależnienia od Internetu, gier i telefonów 
komórkowych. Policja prowadzi działania dwutorowo tj poprzez działania 
restrykcyjne i represyjne wobec sprawców różnego rodzaju wykroczeń. Drugi 
dział to szeroko pojęta profilaktyka uzależnień, przedział wiekowy to od 
przedszkoli do szkół ponadgimnazjalnych w sposób dostosowany do wieku 
dziecka. W roku 2020,  ze względu na pandemię, działania były prowadzone w 
sposób intensywny na początku roku, następnie w związku z zaangażowaniem 
Policji w walkę w covid-19, zostały one spowolnione. W realizacji zadań 
prowadzona jest współpraca z szeregiem instytucji na terenie miasta.  
 
Bernadeta Magiera 
Czy ta tendencja jest rosnąca czy malejąca w stosunku do lat poprzednich.  
 
Aneta Zachariasz 
Tendencja się zmienia, w poprzednich latach górował alkohol, następnie doszły 
narkotyki w postaci marihuany, amfetaminy, następnie pojawiły się dopalacze. 
Występuje bardzo duże uzależnienie od gier komputerowych, brakuje nam 
specjalistów w tym zakresie.  
 
Magdalena Ostaszewska-Wdowiak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. 
rozwiązywania problemów alkoholowych przedstawiła i omówiła wyniki 
Europejskiego Programu badań ankietowych, wykonanego w 2019 roiku  na 
temat używania narkotyków i alkoholu przez młodzież szkolną.  
 
Ad. 5. c.d. 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania 

 
Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-Zdroju 
przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcie „Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021-2027” 
 
Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-Zdroju 
przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały.  
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Mateusz Eichner – ekspert zewnętrzny ds. Strategii przedstawił informacje na 
temat „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na lata 2021-2027” w obszarach: Rodzina i integracja społeczna, Rynek pracy  
i ekonomia społeczna, Bezpieczeństwo i mieszkalnictwo.  
 
Dyrektor Klaudia Nietrzebka zgłosiła przygotowywanie autopoprawki do projektu 
uchwały w tekście załącznika, która zostanie wykonana do dnia Sesji.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące uchwały nr XV.170.2020 Rady Miasta 
z dnia 17 grudnia 2020r. 

Komisja przyjęła do wiadomości.  
 
 
 Ad.6. 

Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono. 
 
Ad. 7. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji  w dniu 21 stycznia 2021r. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  
 
 
Ad. 8. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Bernadeta Magiera – Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim                           
za przybycie oraz czynny udział w obradach Komisji i zakończył posiedzenie. 
 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                

Przewodnicząca Komisji 
Rodziny i Polityki Społecznej    

 
Bernadeta Magiera 


